
נפתלי בנט בראיון אישי וגלוי על המהלך המשמעותי שעשה
קופץ למים הסוערים

למה לקרוא ספרים?
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הסופר מיכאל שיינפלד מתאר את המסע המופלא אל חיים אחרים

גילוי לב. תושב גבעת האולפנה נושא תפילה לימים טובים יותר 
30 שנה למלחמת שלום הגליל דני הירשברג מעביר מדוד לדור את לפיד המחויבות והאחריות
איך לשמור על עמוד שדרה בצבא? הרב אליקים לבנון מציע להיות דומה לאתרוג

רוצים לקנות רכב חדש? מבצע מיוחד בסניפי תמיר, פרטים בעמוד 2
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1. המח היהודי?
בשם  בדיוני  מדע  סרט  לאקרנים  יצא  מתבגר  ילד  כשהייתי   > לעתיד  בחזרה 
'בחזרה לעתיד', שהפך בן רגע לשובר קופות היסטרי. כנראה שבני האדם אוהבים 
לחלום ולדמיין. ובכן העתיד כבר כאן למי שטרם שם לב. השבוע השלטונות 
באיראן דיווחו שהותקפו במתקפת סייבר )לוחמה מתוקשבת( פעולה מלחמתית, 
הננקטת על ידי מדינה, ארגון טרור וכדומה, על מנת לחדור ולהסב נזק למערכת 

המחשוב של היריב או למערכות אחרות המסתמכות עליה.
המתקפה גרמה לנזק כבד במערך המחשבים של תוכנית הגרעין באיראן. עד לרגע 
זה אף מדינה לא לקחה על עצמה אחריות על המתקפה. זו עמימות מהסוג שאני 
הכי אוהב. מדהים לגלות שיש אפשרות לתקוף במרחק של אלפי מיילים ולגרום 
לנזק שהוא כבד עד בלתי הפיך. זו מלחמת היי-טק, מלחמה נקייה מנפגעים של 

ממש, נקייה מהריסות ונקייה מעקבות. כמו שאומרים עבודה נקייה. 
מסתבר שתולעת )וירוס( בשם 'להבה' הצליחה להתגבר על 43 תוכנות אנטי 
מידע  לאסוף  ביכולתה  רב.  לנזק  כגורמת  שהתגלתה  הריגול  תוכנת  וירוס. 
מקבצים, לשנות מרחוק הגדרות במחשבים, להדליק מיקרופונים במחשבים, 
לעשות צילומי מסך ולהעתיק שיחות ומסרים חשאיים. אחרי המתקפה העיניים 
של העולם נשואות לעבר ישראל הקטנה גדולה, ואנחנו בכלל לא יודעים על 

מה בכלל כולם מדברים.
אין הברכה שורה אלא בדבר הסמוי מן העין. מי שזה לא יהיה, המשך בדרכך 

זו והושעת את ישראל.
2. מח יהודי!

גאווה יהודית - ישראלית < השבוע במוסקבה, התמודד השחמטאי הישראלי 
בוריס גלפנד בדו-קרב עם וישוואנתן אנאנד ההודי על אליפות עולם לשנה זו.  

לאחר קרב ענקים סיים גלפנד את התחרות כסגן אלוף העולם.  
בוריס, הוכחת לנו, הישראלים, ולעולם כולו מהו הגניוס היהודי )'עם סגולה'(. 
הגעת לאליפות כשכל הפרשנים לא נתנו לך סיכוי ועצם התוצאה שכפית על 
המתחרה הכל יכול אומרת הכל. ב"ה, הקרב היה שכפול מתקדם לקרב של דויד 
מול גולית. ואתה בוריס, בצניעות ובנחישות הראית לעולם מאיזה חומר קורצת. 

הבאת לנו כבוד וגאווה ועל כך נתונה לך תודתנו הרבה. חזק ואמץ.
3. מח יהודי...

ובכן, העתקת בתי גבעת  < נמצא פיתרון שירגיע את השטח הבוער,  תמיהה 
האולפנה על יסודותיהם, מבלי לפרקם, והזזתם אל תוך תחומי הישוב בית אל. 

אם זה לא היה עצוב היינו מזמן צוחקים.

סדנאות סימולציה לנהיגה חכמה של תנועה כהלכה 
מסובסדות  ע"י קרן אביה: 09-7745758, 054-4836343

על פי נתוני הרשות הלאומית לבטיחות בדרכים: 
בשבוע שעבר נהרגו בכבישי ישראל 4 בני אדם. בואו נוריד את המספר הזה!

אבי קנטרוביץ 
מנכ"ל תנועה כהלכה

מתנהגים בריא בדרכים  

כל נהג מכיר את ההרגשה הגופנית לאחר נהיגה, ובעיקר לאחר נהיגה ארוכה ללא הפסקה.

קשה קצת לצאת מהרכב, חשים בכאבי גב תחתון והרגשת התכווצות כללית...

חשוב לתרגל ולהקפיד בהמשך על ישיבה נכונה ברכב.

להלן כללי ישיבה נכונה:

< יש לשבת עמוק בתוך המושב, להרגיש עם האגן את משענת הגב, גב זקוף.

< את מרחק המושב נמדוד בעזרת דוושת הבלם או המצמד, העקב מונח על הרצפה, 
הברך מעט כפופה )כ-30 מעלות(.

< זווית משענת הגב צריכה להיות כ- 100 מעלות, כשהידיים מונחות בקלות על ההגה.

< אחיזת הידיים על ההגה תהיה כך ששתי הידיים מונחות על ההגה משני הצדדים, 
בתפיסה קלה, כתפיים שמוטות, מעט כיפוף במרפקים.

< את גובה ההגה נכוון כאשר אנו אוחזים בשתי הידיים, כפות הידיים תהיינה נמוכות 
בכ-5 ס"מ מגובה הכתף.

< גובה המושב יהיה בהתאם לגובה הנהג. יש להקפיד על שדה ראייה מקסימאלי דרך 
השמשה הקדמית ולוודא שההגה לא יסתיר את לוח השעונים.

משענת הראש תהיה בגובה הראש במרחק של 2-3 ס"מ מהראש מבלי שתפריע   >
לתנועת הראש לצדדים.

< בשעת הנהיגה ברכב אוטומטי, יש להניח את רגל שמאל על המדרס שנמצא משמאל 
הדוושות.

< את המראות יש לכוון עפ"י ההנחיות שניתנו בגילוי דעת.

לסיכום:

בישיבה זקופה, כשכל הגב נוגע בכיסא, נשלוט היטב ברכב, נקטין את רמת המתח 
והעייפות בנהיגה, נגיב תגובות מהירות ונכונות יותר גם במצבי חירום. 

תשאירו את הארנק בבית...!
לדוגמא-

שברולט  סוניק
₪1120 לחודש

ל 36-60 חודשים
והשאר בסוף התקופה או החלף בחדש

מהיום אתם יכולים להיכנס 
לאחד מסניפי ״תמיר״ 

ולקחת רכב חדש ללא מזומנים,
ובהחזר חודשי נמוך ונוח.

אז למה אתם מחכים? 

ליסינג • מכירה • טרייד אין • רכב חדש • רכב מיד שניה באחריות

סניף נתניה: רח׳ שכטרמן 27 טל. 09-8829914
סניף מודיעין: ליגד סנטר. 1 טל. 08-9750555 

סניף ירושלים: רח׳ בית הדפוס 7, טל. 02-5797112

�ט.ל.ח. �החברה רשאית להפסיק את המבצע בכל עת �התמונות להמחשה בלבד �בכפוף לתנאי האשראי הבנקאי  �החלפת הרכב 
בהסכמת הצדדים, פרעון מוקדם ללא קנסות, הרכב יועבר מחברת הליסינג על שם הרוכשים ללא דיחוי עם קבלת הרכב

בס״ד

 gdaat@pisrael.com | 02-5350915 לפרסום, למודעות ולהנצחות: ורד כהן-חדד | קרן אביה
לע"נ אביה יהושע גולדברג ז"ל הוצאה לאור:  

הפקה ופרסומות:  | עריכה: נבו כץ | ע. לשונית: אסנת הכהן | עיצוב: תמי כהן 

תוכן המודעות על אחריות המפרסמים בלבד    אין במאמרים משום המלצות מקצועיות או טיפוליות    נא לא לקרוא בשעת התפילה  
נא לשמור על קדושת הגיליון  כל הכנסות הגיליון קודש למלחמה בתאונות הדרכים © כל הזכויות שמורות לפרסומי ישראל ושות'

ירושלים:
תל	אביב:	
				חיפה:	
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תל	אביב:	
				חיפה:	
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אל ייפול לב המאמין
הרב דב ליאור - רב העיר קריית ארבע-חברון וראש הישיבה

ישראל במדבר,  פרשתנו עוסקת בתיאור מהלכי עם 
ומתמקדת בשנה השנייה לצאתם מארץ מצרים. בשנה 
כ'  ביום  ישראל,  ארץ  לכיוון  הראשון  המסע  החל  זו 

לחודש אייר. 

ויפוצו  ה'  'קומה  לפני כל מסע היה משה רבנו אומר 
אויביך', וכשבני ישראל נחו היה אומר 'שובה ה' רבבות 

אלפי ישראל'.

חז"ל אומרים ששני פסוקים אלו, שתחילתם 'ויהי בנסוע 
הארון' 'ובנחה יאמר', לא כתובים במקום שבו  היו צריכים 
להיכתב, שהרי לפני כן כתוב בפרשה 'ויסעו מהר ה' דרך 
שלשת ימים'. דבר נוסף המיוחד בפסוקים אלו, שהם 
מתוחמים בספר התורה ע"י נ' הפוכה, לומר שאין זה 
מקומה של הפרשה, אלא שנכתבה כאן כדי להפסיק 
בין פורענות לפורענות, שלא תהיינה שתי פורענויות 
סמוכות בתורה, ולא ייראה כאילו עם ישראל נשתרש 
בחטא. יש מחלוקת בין הראשונים מהן שתי הפורענויות, 

אך לכל שיטה כדאית לה היו כאן חולשות.

נשאלת השאלה: מדוע השתמשה התורה דווקא בהיפוכי 
האות נ'? ניתן להסביר זאת על פי מאמר במסכת 'ברכות'. 
בכל יום אנו אומרים שלוש פעמים את המזמור 'אשרי', 

שישנה  החוקיות  על  ומורה  הא"ב,  סדר  לפי  שבנוי  
בעולם. במיוחד בא הדבר לידי ביטוי בפסוק 'פותח את 
ידך ומשביע לכל חי רצון', המראה שההשגחה האלוקית 
מספקת מזון למיליארדי נבראים בכל העולם כולו, אע"פ 
שכל אחד אוכל בשעה אחרת ומזון אחר שנותן לו את 
נ', מפני  החיות. במזמור זה אין פסוק המתחיל באות 
שהיא מסמלת את נפילתו של עם ישראל. כך גם נאמר 

בנביא 'נפלה לא תוסיף קום בתולת ישראל'.

נ' ההפוכות. הנפילה, הגלות,  גם לאותיות  זה ההסבר 
זמני  מצב  הוא  נמצא,  ישראל  עם  בו  הקשה  המצב 
וחולף. אנחנו מאמינים שהתחילה הגאולה השלישית 
ועם ישראל חוזר לארצו. כל דבר שאינו במקומו הטבעי, 

מוכרח בסופו של דבר להתיישר ולהתייצב במקומו.

התורה רמזה לנו שנפילתם של ישראל, כפי שהיה בלכתם 
במדבר ובמשך הדורות, אינה מצב טבעי שיישאר לנצח, 
אלא עם ישראל יספוג את הייסורים שיזככו אותו, והוא 

יתרומם וישוב בתשובה.

מה אנו למדים מכך לדורנו?

לפעמים אדם יכול ליפול בייאוש, כשהוא רואה מעידות 
קשות בהנהגת המדינה, במערכת החינוך, בהתנהגות 

החברה ועוד. מי שאינו מאמין בחוסנו הפנימי של עם 

ישראל, עלול ליפול ח"ו בחולשת הדעת ולחשוב שכך 

יהיה לעולם, ומי יודע לאן עוד עתידים אנו להידרדר. 

שמעידתם  לנו,  לרמוז  האלוקית  התורה  באה  לכן 

ונפילתם של ישראל הן תופעות זמניות וחולפות. אנו 

מאמינים שהקב"ה בחר בעם ישראל שבשורשו הוא 

טוב, ונפילותיו  וחטאיו נגרמים ע"י משפיעים חיצוניים 

מאומות העולם, שיש  חלשים מבני עמנו שנגררים 

יתיישר,  ישראל  פיתויים אלו. אולם לבסוף עם  אחר 

כמו שהאות נ' ההפוכה היא במצב לא טבעי שלא יכול 

להימשך לעולם. התורה עצמה הבטיחה שעם ישראל 

ישוב בתשובה, ואף הרמב"ם כתב זאת להלכה בהלכות 

תשובה, ומה שהרמב"ם מביא להלכה-כך יהיה. 

ייפול לב המאמין גם כשהוא רואה חולשות  אל  לכן, 

גדולות. ההתעלות תבוא מהציבור למטה, ואז עם ישראל 

יתעורר ויכיר את ערכו, יכיר בקישורו לארצו, ומתוך כך 

גם יבוא להכרת אלוקי ישראל ולהדבקות בתורת ישראל. 

ולא  הרחמים  במידת  יבואו  אלו  שמהלכים  רצון  יהי 

במידת הדין, ונזכה לכך בקרוב בימינו, אמן 

תארו לעצמכם שהיה לכם 'צדיקומטר'. כל מיני אנשים 
שהיו מספרים לכם סיפורים, הייתם שמים אותו, וכך 
או  צדיק  באמת  מולכם  העומד  האם  יודעים  הייתם 

סתם מתחזה. 

על הרעיון הזה חשבתי כשלמדתי את הגמרא )במסכת 
יומא, עה ע"א( בעניין המן. 

בגמרא מסופר, שהמן היה יורד לכל אדם לפי צדיקותו. 
ככל שהיה יותר צדיק, כך המן היה יורד קרוב יותר ומוכן 
יותר לאכילה ולהיפך. זאת אומרת, שאם אדם היה רואה 
את שכנו הולך למרחקים ומשקיע בבישולים, היה מבין 

שפרצוף הצדיק שהוא מראה, לא ממש אמיתי. 

המן היה גם נס גדול וגם שיעור גדול באמונה לכל בית 
ישראל. בלילה, היה אדם צריך ללכת לישון עם מקרר 
ריק ולבטוח בהקב"ה, שגם מחר יהיה לו מה להאכיל את 

הילדים. החבאת מנה רזרבית אולי הועילה לתולעים. 

הנס הגדול שהתמשך על פני שנים כה רבות, הצריך 
מה  השאלה:  עולה  כן  ועל  להקב"ה  מיוחדת  תודה 

בירכו על המן?

יסודי, בירכו עליו  הסברא הראשונית היא, שמזון כה 
"המוציא לחם מן הארץ" שהרי מן הארץ ליקטו אותו 
)שפתי צדק(. אך לימדונו חז"ל, שרק מה שגדל בקרקע 

מברכים עליו "המוציא".

אך על-פי סיפורנו נראה, שכיוון שהמן ירד על הקרקע 
נוצר חיבור לקרקע, המצדיק את  זמן מה,  והיה שם 

הברכה של "המוציא לחם מן הארץ". 

אם לא ניצמד למטבע הברכות של חכמינו, הגיוני יותר 
לומר שבירכו עליו "המוציא לחם מן השמיים". 

ה'בני יששכר' מסביר בפשטות, שלא היה צריך לברך 

על המן, כיוון שמטרת הברכה היא לברור את ניצוצות 

הקדושה מתוך האוכל, ואילו המן, שהיה לחם אבירים, 

כולו היה קודש.

אם נצליח להבין את המשמעות של "צפיחית בדבש", 

אולי נמליץ על ברכת 'מזונות' )באור הלכה סימן קסז 

ד"ה במקום(. אך כיוון שכל אחד יכול היה לטעום במן 

מה שרצה, אולי נאמר שהברכה המתאימה ביותר היא 

'שהכל' שפוטרת הכל. תמו האפשרויות, אם לכם יש 

.)pvpuah@gmail.com( סברות נוספות נשמח לקבלן

באותה הזדמנות הייתי שמח אם הייתם עונים לי על 

שאלות נוספות: האם יצאו ידי חובת מצה בפסח על ידי 

המן? האם היה אפשר לשלוח שליח ללקט עבורך את המן? 

והאם, לדוגמא, היה מותר לבקש לטעום במן טעם חזיר? 

דברים
האם יש לכם 'צדיקומטר'?בעלמא

הרב מנחם בורשטין - ראש מכון פוע"ה

לפרטים נוספים: ארץ חמדה טל' 02-5371485 

 לציון י"ז שנים להסתלקותו של מרן עטרת ראשנו,
הציבור מוזמן ליום עיון שיתקיים, בע"ה, ביום ראשון,

כ' בסיון תשע"ב )10.6( בשעה 15:15
בבית המדרש של ישיבת 'מרכז הרב', רח' הרב צבי יהודה, ירושלים

ישאו דברים: הרב יעקב שפירא, הרב יוסף כרמל,
      הרב משה לוונטל, מר ישראל שריר

יום עיון לזכר מרן הגר"ש ישראלי זצ"ל
 בנושא: הרב והקהילה

וחלוקת פרס ע"ש הרב ישראלי תשע"ב

בקרוב: הספר "משנחאי לירושלים" - סיפורו המופלא של הרב
תלמידים ומכרים המעונינים לרכוש/לתרום להוצאת הספר

ariezil26@gmail.com | 0556662600 לפנות ל: אריה זילברברג

במלאת 8 שנים לעלייתו לגנזי מרומים

של אמו"ר הרב שלמה בורשטין זצ"ל
מייסד וראש ישיבת בנ"ע "בית שמואל" חדרה

יקיר העיר חדרה

אזכרה בבית העלמין הישן בחדרה
ביום ראשון כ' סיון תשע"ב בשעה 17:00

ערב התכנסות ותפילה, לציון 30 שנה לקרב בסולטן יעקב < ייערך ביום ראשון, כ' בסיון 10.6.12 בשעה 20:00 בבית הכנסת הרמב"ן, רחוב אמציה 4 ,  קטמון, ירושלים. בהשתתפות: 
הרב בנימין לאו, השר מתן וילנאי, סגן הרמטכ"ל אלוף יאיר נוה, הרב הצבאי הראשי תא"ל הרב רפי פרץ והגברת מרים באומל, אמו של זכריה מנעדרי הקרב.  מנחה: אבי רט, מחיילי 
הפלוגה שלחמה בסולטן יעקב. קטעי נגינה: ברני מרנבך. האירוע בהשתתפות איגוד ישיבות ההסדר ובית הכנסת הרמב"ן. לפרטים: דניאל וייס, דוברת בני עקיבא 0546211139



טקס ההוקרה השלישי
יום חמישי, כ“ד סיוון התשע“ב, 14.6.2012, בשעה 12:30

בבית החייל, רח‘ ויצמן פינת פנקס, תל-אביב

במעמד:
שר המדע והטכנולוגיה והממונה על השא“ל, הרב פרופ‘ דניאל הרשקוביץ

המשנה לראש-הממשלה והשר לפיתוח הנגב והגליל, ח“כ סילבן שלום
יו“ר המועצה הציבורית למנהלת השירות האזרחי-לאומי, אלוף (מיל‘) דוד עברי

מנכ“ל מנהלת השירות האזרחי-לאומי, שר-שלום ג‘רבי
ראשי עמותות השירות האזרחי-לאומי

מנחה: סיון רהב-מאיר
הופעת אורח: עידן עמדי

einatb@most.gov.il :הכניסה בהזמנות בלבד, לקבלת הזמנות

השירות
האזרחי-לאומי

הדרך שלי לתרום לחברה! 

כולנו מצדיעים 
למתנדבי השירות 

האזרחי-לאומי

משרד המדע 
והטכנולוגיה

מדינת ישראל
State Of Israel

Ministry of Science
& Technology
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להיות אתרוג
עניין?!הרב אליקים לבנון - ראש ישיבת ההסדר באלון מורה ורב המועצה האזורית שומרון

משפחתי
שאלה

שאלה: אני משרת כחייל, לא קרבי, ובסך הכל לא עושה הרבה. יש לי ולחבר'ה שאיתי הרבה זמן פנוי. אני במבוכה: מצד אחד, אני רוצה לנצל 
את הזמן ללימוד וכדומה. מאידך, כמעט כל ערב כולם יושבים יחד, כמובן בנים ובנות, ומפטפטים על כל העולם ואשתו. אם אני הולך לבית 
כנסת ללמוד, אני מרגיש עצמי מובדל ומנותק. אם אני יושב איתם, אני מרגיש טוב, אבל בסוף יש כאילו ריקנות נוראית. פטפוטים, לשון הרע, 

צחוקים של הבנים והבנות.

בחור דתי בתוך חברה "פתוחה", צריך להיות דומה 
קצת לאתרוג. את שלשת המינים קושרים זה עם 
זה. האתרוג, לא נקשר עם כולם. אבל כאשר נוטלים 
ומברכים, הוא צריך להיות דבוק לשלושת המינים. 

זה המעמד הנכון, ולמעשה, חכמים הזהירו אותנו 
מ'מושב ליצים' ומהתנהגות של קלות ראש בנושאים 
זהירות  וכמובן,  א'(.  כ"א,  )אבן העזר,  שבינו לבינה 

מלשון הרע ורכילות. 
בצבא, זה אחד המקומות הקשים ביותר לשמור על 
עמוד שדרה. כאשר אדם נמצא במסגרת של בית, 
משפחה, לימודים, קל יותר לבחור את החברים עמם 

הוא מתקשר. בצבא, החברים )והחברות...( זה נתון, 
צריך להיות  לכן, מצד אחד,  שאינו עומד לבחירה. 
חלק מהחברה. אבל חלק כזה שהוא בעיקרו נותן 
ולא מקבל. משפיע ולא מושפע. כיצד? בראשונה, 
מה לא לעשות! לא להיות 'מוסרניק', מטיף, מעיר, 
מבקר, כאילו אומר: אני צדיק, בואו תקנו עצמכם 
לפי הנורמות שלי. זה מרגיז ומעצבן וגורם לריחוק.

לבין  לימוד,  בין  הזמן  את  לחלק  לעשות?  כן  מה 
שותפות עמם. למשל, אם כל ערב בסביבות תשע, 
שעתיים,  שעה,  ויושבים  להתקבץ,  מתחילים  הם 
אתה תגיע כעבור שעה או יותר, לסוף, כאילו זה עתה 

סיימת משמרת )גם אם אתה בא מבית הכנסת(. אם 
הם מדברים על אחד המפקדים או אחד החיילים, אל 
תאמר להם שזה לשון הרע. נסה למצוא באישיות 
שלו דבר אחד טוב, והעלה אותו לדיון. למשל, קצין 
קשוח, בתוך הקשיחות שלו הוא אדם ערכי. כך אתה 
מסיט את נושא הדיון לכיוון חיובי. ועוד נקודה לזכור: 
השירות הצבאי הוא פרק בחיים )אלא אם כן כוונתך 
לחתום קבע(. יש חיים לפני, ויש אחרי. עוברים פרק 
זה, במיטב שאפשר, עוזרים ומתקנים כמה שאפשר, 
כדי לחזור בכוחות מחודשים לאזרחות. עוד נזכה שכל 

הצבא יהיה יותר טהור ונקי, והיה מחננו קדוש! 

תשובה

אני חסיד של מכונית וולוו סטיישן, היא בטוחה ומרווחת, 
כבר כמה חודשים שאני מחפש לקנות את הדגם הזה 
ולא מוצא. הציעו לי לעשות סיור בוקר באזור של בתי 
הכנסת - שם ישנו סיכוי לפגוש רכב למכירה מסוג זה. 
וולוו  גיליתי מכונית  ובאמת  התברר שזו עצה טובה 
סטיישן למכירה. אך שימחתי הייתה מוקדמת - התקרבתי 

בין בעל  ליד המכונית דו-שיח ערני, כנראה  ושמעתי 
הרכב לאדם המעוניין לרכוש את הרכב, ופה נכנסתי 
לבעיה - האם אני רשאי להתערב?  מצד אחד, הם עדיין 

לא סגרו את העסקה וזכותי להציע מחיר גבוה יותר!
מצד שני, נראה שהם הולכים לסגור, ואני בעצם נדחף 

לעסקה שיש בה זכות ראשונים לקונה הראשון.

שלחתי מייל דחוף למכון משפט לעם. בתחילה הרב לא 
הבין מדוע אני מתעקש דווקא על דגם זה, לכן המליץ 
לי לוותר. אך לאחר שהתרשם  שאני חסיד מובהק של 
וולוו וכבר תקופה ארוכה שאני מחפש את הדגם הזה', 
הוא התיר לי להתערב. כנראה בזכות זה שביררתי את 

ההלכה, הסתיימה העסקה בצורה טובה 

מעשה בוולוו
 הרב אריאל בראלי

משפט
לעם

צמוד למדד תשומות הבניה 04/12

 אפשרות להשכרה ביישוב: אביבית 052-6070282  

כל מה שמשפחה צריכהכרמל
 יישוב תורני בצמיחה

   המונה כ-100 משפחות
 קהילה איכותית צעירה ופעילה

 מוסדות חינוך מעולים
 מבני פעוטון וגני ילדים חדישים

 פעילות תרבות ופנאי מגוונת
   לכל הגילאים

 מערך חוגים רחב לכל הגילאים
 ספריה קהילתית

 מכולת
 תנופת פיתוח ציבורי )בית כנסת,

   מועדון, גני שעשועים( ועוד...
   אין לכם מה לחפש במקום אחר!

בית חד משפחתי צמוד קרקע
קומה א' 83 מ"ר + מעטפת 83 מ"ר 

החל מ- 563,000 ₪
30 דק' מבאר שבע | 40  דק' מירושלים | 10 דק' מקרית ארבע

לפרטים: מאיר - 052-3003462  רחל - 052-3003463 ילה
קה

נה 
וב בו

קהילה בונה יש

בואו לבקר!

בתי
אמנה

w w w. a m a n a . c o . i l
מרכז  1-800-260-240  

מידע
אמנה
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על יסודי )ז-י(: תנ”ך    מחשבת ישראל    תושב”ע    תקשורת    לימודי ארץ ישראל    היסטוריה
ספרות    חינוך חברתי קהילתי - מוקד נוער בסיכון    אנגלית    מתמטיקה
 חינוך מיוחד )א-יב(    הגיל הרך    יסודי    הוראת הריקוד )מחול ותנועה(

מוקדים: ביבליותרפיה    הידרותרפיה    ייעוץ בחינוך    פסיכודרמה

המכללה התורנית האקדמית לחינוך -  קמפוס אלקנה לנשים

   www.orot.ac.il
מכללת אורות ישראל
מייסודן של מכללת מורשת יעקב רחובות ומכללת אורות ישראל אלקנה

קמפוס אלקנה
המכללה האקדמית לחינוך

מאירים לך 
את הדרך
מאירים לךָ
את הדרך

יחס אישי
באורות ישראל את לא רק שם ומספר. 
ההתחשבות בכל סטודנטית מתחילה 
בהתאמה אישית של תכנית הלימודים 
ממגוון התמחויות, ממשיכה בהכוונה 
חינוכית ורוחנית ונמשכת הרבה אחרי 
סיום התואר, בקשר החם והמשפחתי עם 
המרצות ועם הצוות. כשהנשמה מאירה, 

הלימוד מהנה וערכי יותר.

לפרטים ולהרשמה: 1-800-500-210    
rishum@orot.ac.il  |  03-9061302 לפרטים: הדסה אביטל

תואר ראשון .B.Ed ותעודת הוראה

פטור משכר לימוד בשנה א לבוגרות שירות לאומי • אפשרות לקורס פסיכומטרי במסגרת לימודי שנה א
 הסעות מרחבי הארץ )מותנה במספר הנרשמות(

יום פתוח
ד’ בתמוז )24 ביוני(

12:30-8:30
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במדבר י"א, א'-ג': "ויהי העם כמתאוננים רע באזני ה', 
ותאכל בקצה  ה'  ויחר אפו, ותבער בם אש  ה'  וישמע 
המחנה. ויצעק העם אל משה, ויתפלל משה אל ה' ותשקע 

האש. ויקרא שם המקום ההוא תבערה..."

לכל מילה, אלא  רק  לב לא  ראוי לשים  בלימוד תורה 
אף לכל אות. ר' עובדיה ספורנו מפרש את כ' הדמיון: 
"כמתאוננים. על טורח הדרך, לא מתאוננים בלבם באמת, 
כי לא הייתה אצלם שום סיבה ראויה לזה שיתאוננו, אבל 
היו מתאוננים בדבריהם לנסות".  על המילים "רע באזני 
ה'" כותב רש"י: "תואנה שהיא רעה באזני ה', שמתכוונים 
שתבוא באוזניו ויקניט. אמרו: אוי לנו כמה לבטנו בדרך 

הזה, שלושה ימים שלא נחנו מעינוי הדרך". 

העם מתלונן כנראה על הדרך הקשה, אך כפי שמסבירים 
רש"י וספורנו, לא העניין הספציפי  מעסיק אותם, אלא 
הרצון לבטא את מצב הרוח הרע, ולהשמיע באזני ה' 
תלונות והצקות. בלשוננו: 'לקטר'. המצב מזכיר ילד קטן 
המיילל ומתאונן, ומנסה לגרום להורים לבטא כלפיו יחס 
של אהבה ופינוק. ואלו דברי הרמב"ן: "ואמר כמתאוננים, 
כי היו מדברים במר נפשם כאשר יעשו הכואבים, והיה 
רע בעיני ה', שהיה להם ללכת אחריו בשמחה ובטוב לבב 
מרוב כל טובה אשר נתן להם, והם היו כאנוסים ומוכרחין, 

מתאוננים ומתרעמים על עניינם".

חשוב לראות את כעסו הנורא של הקב"ה שמתבטא באש. 
האש מופיעה בשלושה פסוקים אלה שלוש פעמים. 
האש בוערת ואוכלת, והיא שוקעת רק לאחר צעקת העם 
ותפילתו של משה רבנו. מתברר, כי אף שבעיני ההורים 
התנהגותו של הילד המפונק מתקבלת כחלק מייסורי 
גדילתו, אין הקב"ה מוכן לקבל התנהגות כזו מעם ישראל.

כאשר אנו 'מקטרים', אנחנו בעצם אומרים לריבונו של 
עולם: 'העולם שבראת לא ממש מוצא חן בעינינו, לא יכולת 
לברוא עולם טוב יותר?' והרי ה' ברא עולם נפלא. נכון, הוא 
בהחלט נתן לנו את האפשרות לפגוע ולקלקל, אך הוא 
גם נתן בידינו את הכוח לבנות ולתקן. הבחירה בידינו  

די כבר לקטר!
הרבנית ד"ר יעל צהר, מכללת אורות ישראל ואוניברסיטת בר-אילן

בבית מדרשנו

• לימוד מעמיק, נוגע ואינטנסיבי, בכל ענפי התורה

• רב גוניות בשיטות ובנושאי הלימוד

• צוות ההוראה הכי אנושי, איכותי, מקצועי ומגוון שיכול להיות

• פגישה בלתי אמצעית עם מקצועות התורה - דגש חזק על לימוד בחברותות

• קשר לעם ישראל דרך נתינה ושותפות עם השכונה שאנו חלק ממנה, ופעילות 
עם אוכלוסיות מוחלשות

• כנות ופתיחות - בין הבנות ועם אנשי הצוות

• חברה מגובשת ואכפתית - בפעילות החברתית ובשיעורים

• בית מדרש חברתי - לימוד שבועי קבוע והרצאת אורח בנושא חברה

אם הד הקולות הללו נוגע בך, בואי והצטרפי אלינו!

ללמוד בהעמקה, בעיון ובנחת

anat@nishmat.net | 02-6404333 :רחוב ברל לוקר 26 א׳, שכונת פת, ירושלים 93282 | טל׳

הלל
אומר רפורמה - לא בבית ספרנו

הרב הלל הורוביץ - היישוב היהודי בחברון

בשבוע שעבר "התבשרנו" בהודעת היועץ המשפטי 

לממשלה, כי מעתה המדינה תכיר ב"רבנים" הרפורמים 

כרבני קהילות, והם אף ימומנו על ידה, על חשבון תקני 

רבנים שיועברו מהמשרד לשירותי הדת למשרד התרבות 

לצורך מימונם )נחמת שוטים(.

מעבר לכאב של כל מי ששותף ודואג לשמירת צביונה 

סבא,  ישראל  רוח  על  המושתת  המדינה,  של  היהודי 

עם שורשים ובניין אב של מסורת גדולי הדורות ועד 

ימינו אנו, ומעבר למאמץ המוטל על שליחינו בכנסת 

ובממשלה, לפעול לתיקון חקיקה שתשלול מ"הרבנים" 

הרפורמים שם ותואר רב רשמי, מה אנחנו יכולים לפעול 

לתיקון קלקול ובלבול רוחני -חינוכי שכזה?

נראה, שאנחנו צריכים ויכולים להתעורר ליתר אחריות 

להרבצת תורה ומסורת בכל אתר ואתר. קיימת אצלנו 

ענווה יתרה שאיננו די ראויים, לא למדנו מספיק ואנו 

לא יכולים ללמד אחרים תורה, ורק מי מתוכנו שהתמנה 

למשרת רב רשמי, יכול ללמד אחרים תורה. טעות גדולה 

בידינו, כל בוגר ישיבת "הסדר" גדול בתורה לאין ערוך 

מכל רב רפורמי. בכוחנו ליתר את הצורך של קהילות 

ובתי כנסת ב"רבנים" רפורמים. ככל שנמלא את החלל 

הרוחני בדברי תורה ומוסר, באגדה ובהלכה, בכל מקום 

ובכל מפגש עם דתיים ושאינם דתיים, הרי אותם "רבנים" 

יהפכו למוצר ללא ביקוש ודרישה.

הנה סיפור אישי, הממחיש את האחריות המוטלת על 

כתפינו. בהיותי אברך בישיבת "מרכז הרב" ערב גיוסי 
לצה"ל, הגיע אליי לישיבה הרב יהודה ויזנר, רב צבאי 
וניסה לשכנע אותי להתגייס לרבנות הצבאית. בזמנו, 
לשרת ברבנות הצבאית נחשב בישיבה "כמוקצה מחמת 
מיאוס", ועל כן עניתי לו שבכוונתי להיות לוחם. ענה 
לי הרב ויזנר, שאם אנחנו נפקיר את הרבנות הצבאית, 
הרפורמים ישתלטו עליה וסופה מי ישורנו. ב"ה לקחתי 
את דבריו ברצינות, התגייסתי לרבנות הצבאית כולל קורס 
רבנים צבאיים, וזכיתי לשרת כרב חטיבת גבעתי לאורך 
שנים, עם יכולת השפעה רוחנית גדולה. לשמחתי, הניסיון 
המוצלח שעברתי השפיע על רבים וטובים מבני התורה 
בציונות הדתית להצטרף לרבנות הצבאית ולהשפיע 
את השפעתנו התורנית והרוחנית במערכות הצבא  
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גילוידעת

וכך הוא טבעו של עולם, לאחר התרוממות  לעיתים, 
רוח גבוהה, מגיע משבר גדול ונפילה עמוקה. נפשו של 
האדם יכולה לרדת מאיגרא רמא לבירא עמיקתא, אולם 

אם מתכונן הוא כראוי, הרי יודע הוא להתמודד עם כך.
המסע הרוחני המרומם מהפסח ועד העצרת, כשבתווך 
ימי ספירת העומר, מחייב הכנה לנחיתה שבאה לאחריו.
ההתרוממות היא המציאות של ההגעה לאחדות נפלאה 
של "ויחן ישראל נגד ההר"- כאיש אחד בלב אחד, התאחדות 
מוחלטת כתנאי לאמירת 'נעשה ונשמע' וקבלת התורה.
אך יכול שתהיה נפילה עמוקה עד הגעה למציאות של 
"לתאוה יבקש נפרד", היפרדות מוחלטת מחיי החברה.

ובכל קהילה ישנה התלבטות בחיי היום יום בשני צדי 
המטבע הללו, להתאחד ולפעמים לאבד את המיוחד 
של היחיד, או להיפרד ולשמור עליה. ובוודאי שעדיפה 
ואידיאלית האפשרות הנוספת, להתאחד ולהיות חלק 

בלתי נפרד מהקהילה, ובד בבד לשמור על הייחודיות.
היה מספיק להם, לאותם טמאים לנפש אדם, להיפטר 
ממצוות קורבן הפסח, שהרי אנוסים היו, אך הכריזו בקול 
גדול "למה נגרע". למרות שישנן כל ההצדקות שבעולם 
להיות שונים מהחברה ומהקהילה, הם אינם רוצים זאת 
ולא מוותרים, עד שהקב"ה מצווה על "חוקה אחת יהיה 
יחד. אלא באה התורה ללמדנו, שאף  לכם", כל הקהל 
שנראה הדבר אין הדבר כן, אלא כל אחד מביא בפני עצמו 
עם המיוחד שבו.  הפרידה מן הקהילה מן הצד האחד, 
היא כעין הפרדתם ובחירתם של בני לוי, שאולי שומרת 

על ייחודיותם ועל כל כוח השפעתם. 

אך מן הצד השני, הקהלת הקהל בתקיעת החצוצרות 

לחטיבה אחת שווה, אולם שומרת על המיוחדות של כל דגל 

ודגל, וזאת כדי שתוכל הקהילה להמשיך בהתקדמות במסע.

כל קהילה וחברה מורכבת מיחידים שמצטרפים האחד 

לשני, והאדם בטבעו יצור חברתי, המשתוקק להתגבש 

יחד עם אחרים. עד כאן לכאורה הדברים והתהליך נפלא, 

אולם יש להיזהר מאוד, שבתוך כל זאת לא יאבד היחיד 

ולא  ייסחף עם הציבור כתופעת העדר,  ייחודיותו,  את 

ולנקודת המבט  תהיה שום משמעות לדעתו השונה 

ההתאחדות  למטבע,  יש  צדדים  שני  שלו.  המעניינת 

החיובית ואיבוד הייחודיות השלילי.

ופעמים כדי להינצל מן העדר, פורש והולך לדרך אנטי 

קהילתית, הגורמת לו רק למלא תאוותיו.

ובאמת, איך מגיעים לכך שיודעים להשתמש בצד החיובי?

בין הפרשיות הללו נמצאת פרשת המסעות הנזכרת, 

ובה מודגשת נקודה חשובה: "על פי ה' יחנו ועל פי ה' 

יסעו". אולי כאן טמון המפתח לדעת איך מגיעים לבחירה 

הטובה. כאשר שמו של הקב"ה נקרא ושגור ומוטמע 

וכן בהתנהלות החברה  במחשבות האדם, בפעולותיו, 

והקהילה, קל לו יותר לבחור בשילוב הראוי והנכון. להיות 

חלק מהקהילה, אך לתת בה את הטון האישי, שלא נעלם 

אלא התחזק. ובדרך זו נצא לחיי יום יום בלא נפילה, אלא 

בהמשך ההתרוממות.

האחדות הקהילתית מתקיימת אבל המיוחדות לא אובדת  

לצורכי תאות הנפרדות, כששם ה' נקרא עליהם 

הפרט והקהילה
הרב נתנאל ברקוביץ - רב בבני ראם, ר"מ בישיבת יד בנימין, חבר בית הדין לדיני ממונות משפט שלום

מלון
אורחים

צימעס
הבאנו שלום על שמר/שרק'ה

פיתחו שערים, בלי דיוטי פרי או מכס

יכנסו נא הבאים, בלא אישור וטקס

כי אנחנו עם מכניס אורחים, כיד המלך

בלי הבדל גזע דת שפה ופלך.

 

בינות עולים חדשים, קבל עם וסודן

כבר קשה להבחין מי ציוני ומי גזען

ואין יודע איך נראה גיבור מציל מרודן

או איך נראה פראייר, כיאה ליחסי פטיש וסדן

 

אם זה מחדל או עליהום התקשורת תכתיר

עוד תופעה יחידה עם הגדרות למכביר

אין זו גניבה של ביתנו, רק דירה להשכיר

אגנוב גם אני בית, רק כדי לילדים להסביר

 

תבינו שאצלנו בחצר, בצל עצי הזית

באים בדרך כלל המון אורחים לבית

לכל אחד שפה ודרך משלו להגיד שלום

שואלים מה יהיה? תעשו גוגל על: מחר דוט קום!

www.washington.ac.il/michlala

שלוחה 1

כשמנהיגות פוגשת חינוך
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לבוגרי תואר ראשון נפתח קורס בביליותרפיה חדש

מצטרפים למכללה בתנופה 

תואר ראשון בחינוך ).B.Ed( ותעודת הוראה
במסלולים: גן )0-6(, ביה”ס היסודי, ביה”ס העל-יסודי, חינוך גופני

ובהתמחויות: תנ”ך, אנגלית, ספרות, חינוך מיוחד, מדעים*, מתמטיקה

תואר שני ).M.Ed( בהוראת תנ”ך*

תואר שני ).M.Ed( בהוראת חינוך גופני*

תעודה מקצועית מבוקשת בהדרכת ספורט   
וטיפול בהידרותרפיה - חינם במקביל לתואר**  

מלגות גבוהות והטבות בלעדיות   
מעונות חינם לסטודנטים בפרוייקט המצויינים   

העולם מתפתח בצעדי ענק, הילדים של מחר יודעים הרבה יותר, ומה אתכם?
מכללת גבעת ושינגטון מתחדשת ללא הפסקה ומציעה לכם את הצוות, 

המסלולים והעזרים המתקדמים ביותר, 
שיהפכו אתכם למחנכים ולמורים מקצועיים ומעודכנים. 

זה הזמן לחשוב קדימה - ולהירשם! 
 מרצים וראשי חוגים בעלי תואר ד”ר ומעלה  תכנית מדרשה עשירה 

 תכני לימוד תואמי “אופק חדש”  מעבדות משוכללות  
 מתקני ספורט וציוד חדשני ללימודי חינוך גופני

לחוה והרב יוסי אנקור
טנא ברכות

להולדת הנכדה איילה צופיה
בת ליאיר ועברייה קרן

ולאירוסי הבת אוריה עם נתנאל יעקבי
מערכת גילוי דעת
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 30 שנה
יש לנו תפקידלמלחמת של"ג

דני הירשברג, מזכ"ל תנועת בני עקיבא בישראל

עת
יד

לו
גי

עידוד ההתיישבות
קוראים את השטח
בצלאל סמוטריץ' - מנהל הפעילות בתנועת רגבים

לעידוד  החוק  הצעת  את  הזכרתי  שעבר  בשבוע 

ההתיישבות, שהצלחנו ב"ה להעביר בקריאה שניה 

ושלישית. לבקשת הקוראים נרחיב קצת בעניין הזה.

סעיף 46)א( לפקודת מס הכנסה קובע הכרה לצרכי 

מס בתרומות הניתנות למוסדות ציבוריים, הפועלים 

לקידום מטרות מסוימות שהמדינה רוצה לעודד.

משמעות ההכרה היא מתן זיכוי בשיעור של עד 35% 

מגובה התרומה בתשלומי המס, שמשלם התורם על 

הכנסתו. משמעות הזיכוי היא, כי התורם מקבל 35% 

מסכום תרומתו בחזרה מרשות המסים.

רצונה  הוא  46)א(  סעיף  בבסיס  העומד  הרציונל 

של המדינה לעודד את אותם המוסדות, שפועלים 

ערך  בהן  רואה  שהמדינה  המטרות,  אותן  לקידום 

ציבורי. המדינה מסייעת למוסדות אלו בדרך של פטור 

ממס על הכנסותיהם, וכן בדרך של הכרה בתרומות 

הניתנות להם לצרכי מס, הכרה המעודדת את הציבור 

לתרום להם, ואף להגדיל את סכום התרומה, שכן 

שליש ממנו חוזר חזרה אל התורם.

בתוך שלל המטרות שנקבעו לשם כך, בלטה בהעדרה 

מסיבה בלתי מובנת במדינת  'עידוד ההתיישבות'. 

הציונות  עידוד  זה,  לתיקון  עד  הוכרו,  לא  ישראל 

ופיתוח ההתיישבות, כמטרות ציבוריות חשובות דיין, 

בכדי להעניק אף להן פטור ממס והכרה בתרומות 

הניתנות להן. עד לתיקון, במדינת ישראל זכה להכרה 

במניעת  ללימודים,  החיסכון  בעידוד  שעסק  מי 

)מטרות  הסביבה  איכות  על  בשמירה  או  תאונות, 

חשובות ללא כל ספק(, אך מי שעודד וטיפח את 

שבערכי  החשובים  מן  והחלוציות,  הציונות  ערכי 

שפעל  מי  ישראל,  מדינת  נשענת  עליהן  היסוד 

לחיזוק ולפיתוח ההתיישבות הציונית, ומי שעשה 

ימים כלילות לשמירה על אדמות הארץ בידי העם 

היהודי, כל אלו לא זכו לאותה ההכרה והתקשו בגיוס 

התרומות. סברנו, ומשום הגשנו את הצעת החוק, 

כי בימים אלו של  שחיקה מתמדת בערכים בכלל, 

מתאים  אין  בפרט,  וההתיישבות  הציונות  ובערכי 

יותר מלהשיב לערכים הללו את בכורתם ולהעמידם 

במקום הראוי להם, בין השאר באמצעות הגדרתם 

כמטרה ציבורית, מתן פטור ממס על הכנסותיהם 

והכרה בתרומות הניתנות להם לצרכי מס.

ייזכר על הטוב יו"ר הקואליציה, ח"כ זאב אלקין, שהרים 

את הכפפה וקידם את הצעת החוק עד לקו הגמר, בו היא 

נכנסה אחר כבוד לספר החוקים של מדינת ישראל 

קרן אביה
לע"נ אביה יהושע גולדברג ז"ל

3 תקליטורים - שיחות לפרשיות השבוע
בחמישה חומשי תורה

לעילוי נשמת בחור ישיבת אלון מורה

אביה יהושע ז"ל גולדברג

שניתנו על ידי הרב מנחם בן יעקב במכון מאיר

הנחלאבי
יצאה

מהדורה 

נוספת

ניתן להשיג את הדיסקים ללא תשלום עד גמר המלאי אצל: הרב מנחם בן יעקב 02-6536920 | פרסומי ישראל 02-6524649

לפני מספר שבועות קיבלתי שיחת טלפון מאחי: "החברה 
של איציק משבט אריאל", הוא אמר, "מעוניינים להיפגש. 
השנה זה שלושים שנה לנפילתו של איציק, הם רוצים 
לארגן ערב זיכרון משמעותי, להעלות זיכרונות ובעיקר 
להעביר את התמונות והסיפורים לדור הבא". כשנסתיימה 
השיחה ניסיתי לחשוב מעט, מה באמת אנחנו רוצים לזכור 
מאחינו איציק? מה היינו רוצים שיעבור לדור הבא משאר 
הנופלים? כן, שלושים שנה זה כבר דור! והדור הגדל כאן 
היום כבר לא מכיר את האירועים, הסיפורים, הדמויות 
ואפילו מה שמה של המלחמה ההיא לא בטוח שהוא 

יודע, 'שלום הגליל' אולי 'לבנון הראשונה'?  

אז מה באמת אנו מבקשים לזכור? מהו בכלל זיכרון? 
מדוע לקיים אירוע הנצחה לקרב שאירע לפני שלושים  
שנה? בעיניי זיכרון הוא קשר! כאשר אני זוכר דבר מה, 
לחלק  הופך  והוא  אליו  מתחבר  אני  עמו,  מתקשר  אני 
מהתודעה שלי. כשאני קורא לחניכינו להשתתף באירוע 

זיכרון, אני מבקש שישתתפו באירוע שיקשור ויחבר אותם 
אל הערכים הגדולים הטמונים בו.

לפני מספר חודשים, נפגשתי עם ידידי אבי רט, ודיברנו 
על החובה שיש לנו למסור הלאה את המסרים של אירועי 
לו הוא היה שותף ושרבים  יעקב', קרב  ב'סולטן  הקרב 
מלוחמיו, מנופליו ומנעדריו הם בוגרי התנועה. קרב שאירע 
ממש בימים אלו לפני שלושים שנה, אך עוד לא הסתיים, 
ששלושת לוחמי השריון, זכריה באומל, יהודה כ"ץ וצבי 

פלדמן, עדיין לא שבו ממנו לחיק משפחותיהם.
דיברנו על הרצון לחבר את חניכינו אל סיפורי הבוגרים, 
אל הדמויות של הלוחמים שיצאו להילחם בגבורה להגנת 
העם והארץ, לוחמים שידעו לשלב ספרא וסייפא, לוחמים 
שלא שבו, ובהליכתם הותירו לנו משנה סדורה של ערכים 

שאנו מבקשים לקשור את עצמנו אליהם.
ואם מותר לי להוסיף בנימה אישית, הרי שחניכינו יכולים 
ללמוד גם מהחיים.  העובדה שחברי השבט של איציק אחי 

ז"ל, מלווים את משפחתנו במשך תקופה כל כך ארוכה 
במסירות אין קץ, מעודדים, תומכים ומחבקים, היא עדות 

נוספת לאחריות ולמחויבות שאליה אנו כה שואפים.
לאחר  כולם  נולדו  אלו,  בימים  וחניכיה  פעילי התנועה 
אירועי המלחמה, מלחמה שגבתה אבדות רבות והשאירה 
אותנו מדממים ומצולקים. כתנועה המחנכת את חניכיה 
למחויבות ואחריות, אנו רואים בציון זמן זה הזדמנות נוספת 
לבירור והעמקה של ערכים בסיסיים כמו: מסירות נפש, 
חובת השירות ו'החובה להגן על ישראל מיד צר', ניהול 
מחלוקת בין חלקי העם, זיכרון ההולכים וצוואתם, חובתנו 
כלפי הנעדרים שלא שבו, משפחותיהם והתפילות לשובם, 
ליווי הפצועים והתמיכה במשפחות החללים, כל אלו יהיו 
נר לרגלנו ובעיקר לפיד גדול של מחויבות ואחריות, לפיד 
שאותו אנו מבקשים לקבל מהדור הקודם, הדור שכמונו 
אהב את החיים, ראה בקידוש החיים את מטרת חייו ומסר 

אותם עבורנו 

ביום  יחיה - מאמונה למעשה" אגף הגיור משרד ראש הממשלה <  כנס "באמונתו 
ראש  במשרד  הגיור  אגף  של  השנתי  הכנס  אי"ה  ייערך   14.6.12 בסיוון,  כ"ד  הקרוב,  חמישי 
- מאמונה למעשה". הכנס יתקיים במלון רמדה רנסנס בירושלים  יחיה  הממשלה "באמונתו 
ושותפים לו הרבנות הצבאית ומינהל החינוך הדתי. במהלך היום יתקיימו מושבים בנושאים 
שונים, אשר מטרתם לבחון דרכי התמודדות של המורים בכיתות העוסקים בהנחלת לימודי 
אמונה למעשה. מושב הסיום של הכנס יוקדש להצדעה לקורסי נתיב וסמינרי הגיור בצה"ל, 
תעודות  יחולקו  צבאי.  סגל  ואנשי  מורים  רבנים,  במלאכה,  לעוסקים  רבה  הערכה  מתוך 
הרחב.  לציבור  פתוח  הכנס  צה"ל.  חיילי  בגיור  שמסייעים  נבחרים  למועמדים  הצטיינות 

mokedgiyur@pmo.gov.il :לפרטים נוספים: 02-5450100 דוא"ל

חוטים על ההר < לפני שמונה שנים נהרגה עטרה פלס-אלון בתאונת דרכים, סמוך ליישוב 
כוכב השחר. המשפחה, שרצתה להנציח את בתם, הוציאה לאחרונה ספר חדש הנושא 
את זכרה, אותו כתבה רות עציון, ואיירה נורית צרפתי - "חוטים על ההר". דרך הסיפור 

מיוחד  משל  מגיע  ההר,  על  המטפסים  חוטים  על  לכאורה  הסתמי 
ועמוק שעניינו שמחת חיים ודרך ישרה, הדרך בה צעדה עטרה ז"ל.
"חוטים על ההר" מביא בפני הקורא נושאים אנושיים ואוניברסליים כמו 
ייחודו של כל פרט, משמעותה של משפחה, התמדה במטרה ותמיכה 
ניתן להשיג את הספר אצל משפחת פלס: 052-5666445,  חברתית. 

.shlomitpeles@gmail.com
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גילוידעת

עם
הספר שבוע של חיים נוספים

מיכאל שיינפלד - סופר, ר"מ ב'אורות יהודה', אפרת

זאת התורה לא תהא מוחלפת
תהא  לא  התורה  "שזאת  שלמה  באמונה  מאמין  אני 
מוחלפת מאת הבורא יתברך שמו". יסוד אמוני זה מוכר 
לכולנו, כאחד מי"ג עיקרי האמונה של הרמב"ם. ישנו 
הבדל מהותי בין אמונה המושתתת על היגיון אנושי, 

לבין אמונה שיסודה הוא אלוהי. 

 בשביל ליצור מערכת חוקים מוסרית, אין צורך לקבל 
את התורה. די בהפעלת מנגנון המוסר האנושי, הטבוע 
בכל אחד מבני האנושות.  אמא אינה מלמדת את בנה 
שאסור לרצוח. הידיעה, שיש להיזהר בחייו של האחר, 

טבועה בנפש האנושות כולה. 

ואולם, כל היגיון הבנוי על מקור סמכות אנושי, עלול 
להשתנות. דברים שנראו בלתי מוסריים בעליל לפני 
מאות שנים, עלולים להיעשות בפרהסיא בדורנו, ומאידך 
גיסא, ישנן תופעות שנראו בעבר כמוסריות ולגיטימיות, 
ובימינו נחשבות כפשע מוסרי. עובדה זו חושפת בפנינו 

את הבעייתיות, בהסתמכות על המוסר וההיגיון 
האנושי. אין כאן קביעות, והמוסר נוהג להשתנות 

מדי דור. 

ואולם, עם ישראל זכה לקבל את התורה. מקור הסמכות 
של מצוות התורה אינו ההיגיון האנושי של אדם זה או 
אחר. התורה ניתנה לנו מיד האלוהים. המוסר האלוהי 

הוא קבוע ואיננו ניתן לשינוי. 

בודאי, ישנם דברים, הנראים לנו כבני אדם, תמוהים. 
כהן  כי  קבעה,  התורה  מדוע  מבינים,  שאיננו  ייתכן 
בעל מום לא יכול לעבוד במקדש. ישנם דברים קשים 
בהרבה שאינני מבין. האם לרוצץ את גולגולותיהם של 
תינוקות מזרע עמלק הוא עניין מובן? האם תינוק ממזר 
שנולד על לא עוול בכפו, צריך לסבול בגלל חטאי הוריו? 
לנו, כבני אדם, ישנם קשיים רבים בהבנת ההיגיון של 
חוקי התורה. ואולם, אין בכך דבר. מותר לנו, כבני אדם, 

יורדים  אנו  להודות, שאין 

לסוף דעתה של התורה, ומה בכך? האם אדם הגלום 

מחומר, יכול להבין את בוראו? האם אנו רוצים לעבוד 

לחלוטין,  אותו  לתפוס  מסוגלים  כשאנו  הבורא,  את 

בשכלנו האנושי המוגבל? האם אין אנו מסוגלים להבין, 

שיש דברים, שאין ביכולתנו לקלוט? מצוות שנכתבו 

במפורש בתורה, ע"פ חז"ל, לא יכולות להשתנות. גם 

אם אנו חשים חוסר נוחות מהיגיון של מצוות, עלינו 

לתלות זאת בעצמנו, שטרם הצלחנו להתרומם למוסר 

האלוהי המוחלט. "שזאת התורה לא תהא מוחלפת"... 

חברותאהרב דני אלינר - ר"מ בישיבת ההסדר "אור עציון"

דוכנים מלאי ספרים מלאי  ושוב  הגן  אני מתקרב אל 
לאיבוד  ללכת  לא  מנסה  ואני  אותיות,  מלאי  עמודים 
ביניהם, לא לטעות בדרך, לבחור נכון שביל שייקח אותי אל 
חוויה חדשה, אל סיפור אל נוף אל נפש. ומה באמת כדאי 
למצוא בין הררי הספרים? מה כדאי לבקש בשבוע כזה?
כדאי למצוא סיפור חדש, אפילו אחד, לקוראו מתחילתו 

עד סופו. סיפור חדש להיות בו.
אבל למה לקרוא? למה להמשיך לקרוא גם בעידן של 
אינטרנט וסרטים, כשבלחיצה קלה של אצבע כבר נראית 

העלילה צבעונית ורועשת? 
כי את המסע של הסיפור כדאי שתעבור אתה, הקורא, 
לבדך. כדאי שלבד תביט בכריכה ותלחין את המנגינה 

ותשרטט את שער הכניסה, לבד תכיר את הגיבור, תדמיין 
ובעצמך, בעלילה חדשה,  את מראהו, תבנה את ביתו. 

תצליח לחיות חיים נוספים.
הרי מה יש לנו בעולם הזה? את חיינו שלנו, עם הסיפור 
הפרטי, המשפחה הקרובה, הבית, החברים והנוף המוכר. 
וספר נותן לנו הזדמנות לחיות חיים נוספים, להתפלש אל 
מתחת לעורו של אחר ולהיות לכמה שעות מישהו שלעולם 
לא נהיה: נערה בהודו או זקן מצפת, ילד עיוור או חתול 
רחוב. וכך להקשיב ולהבין נפש שונה, לצאת לכמה רגעים 
מעצמנו ולהבין איך מישהו אחר חושב, מרגיש, פועל. 
וכשאנחנו חווים מישהו אחר אנחנו מתקרבים יותר אל 
נפש האדם, אל נפש העולם, לומדים קצת על האנשים 

שסביבנו והרבה על נפשנו שלנו. ומתקרבים למי שאנחנו, 

כי בסופו של דבר הנפש היא אותה נפש, רק הסיפורים 

מתחלקים בין האנשים. וכשנכיר אחרים נכיר טוב יותר 

את עצמנו. ונהיה קרובים יותר אלינו, אליהם, וגם אליו, 

המסַפר הגדול מכולם.

והשנה יש בי התרגשות פרטית, כי גם הספר שלי, החדש, 

יהיה שם, בודד כמעט בדוכן, עם שלושה אחים גדולים 

וכמה מכרים. ניסיתי לברר בו מהי בדידות - מה כוחה מה 

חולשתה, והשארתי אותו לבדו, לעצמו. אך גם ממרחק 

אחשוב עליו, על הספר, ואקווה שימצא אצבעות נאמנות 

שימצאו בו שביל אל עולם חדש, אל חיים נוספים 
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והחבר  מטכ"ל  סיירת   > המדינית  התכנית 
 > הי"ד  מורנו  עמנואל  אלוף  סגן  הקרוב 
 > המאחזים  הסדרת  פתרון   > סקטוריאליות 

גדלתי בשכונת 'אחוזה' בחיפה, שם גם הדרכתי רקע 
בסניף כרמל. הזיכרונות החזקים ביותר שלי 
מהילדות הם חרישת הארץ במסעות, בבני עקיבא ובכלל. 
התגייסתי לסיירת מטכ"ל והייתי בצוות מאוד מיוחד, עם 
עמנואל מורנו ז"ל וגם עם מ. שהוא כיום מפקד טייסת 
f-16. לאחר סיום קורס קצינים, עברתי ל'מגלן', שם הייתי 
מפקד צוות סיור, ס. מ"פ ומ"פ. ביצענו מבצעים רבים 
חיזבאללה  מחבלי  חיסול  הייתה  כשהמשימה  בלבנון, 
שניסו לפגוע בישראל. זו הייתה אחת התקופות המיוחדות 
בחיי. רק בישראל יכול צעיר בן 22 להוביל 70 לוחמים 
לפעולה מאחורי קווי האויב. השתתפתי בכל המערכות: 
האינתיפאדה, מלחמת לבנון, האינתיפאדה השנייה, מבצע 
שנים  מספר  לפני  השנייה.  לבנון  ומלחמת  מגן  חומת 
אני עדיין עושה מילואים  חזרתי לסיירת מטכ"ל, שם 
ומעביר גיבושים לחבר'ה הצעירים. כיום אני מעודד כל 
צעיר וצעירה לגשת למסלולי הדרכה או פיקוד. זו זכות 
אדירה, ואסור לוותר עליה. הקמתי חברת הייטק, ניהלתי 
120עובדים, עד שעשינו 'אקזיט' ומכרנו אותה לחברה 
אמריקאית. לאחר מלחמת לבנון השנייה, הבנתי שקרה 
לנו משהו, לרוח של עם ישראל, ואסור להפקיר את השדה 
הציבורי. ניהלתי את לשכתו של בנימין נתניהו, במטרה 
להביא אותו לתפקיד ראש הממשלה. לאחר מכן, כיהנתי 
כמנכ"ל מועצת יש"ע והקמתי את תנועת "ישראל שלי". 

כי הגיע הזמן שהציבור שלנו, לקפוץ למים 
יוביל  הדתית,  הציונות  של 
אותנו.  סופר  לא  אחד  אף  היום  הפוליטי.  בשדה  גם 
איננו  הפוליטיקה.  של  הדת"  "מש"קי  נחשבים  אנחנו 
מצויים בשום צומת קבלת החלטות. אפילו אין לנו נציג 
ב'שמינייה', הגוף המוביל את המדיניות הלאומית. איש 
ש"ס - כן. מישהו עם כיפה סרוגה - מה פתאום?  לכן, 
אנחנו תופסים פיקוד. הגיע הזמן שלנו להוביל. אם נאמין 
בכך, ונפסיק להתנהג באופן צר וסקטוריאלי, נצליח. המצב 
חייב  המנדטים,  במספר  כזה  לשפל  הגענו  בו  הקיים, 
להיפסק, ואני, יחד עם אנשים נוספים מחוץ למפד"ל: 
הרב תא"ל אביחי רונצקי, אל"מ מוטי יוגב, איילת שקד 

ואחרים, יכול לשנות את המצב הקשה אליו הגענו.

לעבור סקטוריאליות  חייבת  התנועה 
תיכחד  שהיא  או  מהפכה, 
לפנות  החוצה,  לצאת  צריך  הקרובות.  בבחירות  כבר 
לחילוניים, ששותפים עימנו בערכים  וגם  למסורתיים 
שאינם  מתפקדים  מאות  כבר  לנו  יש  יהודים-ציונים. 

חובשי כיפות. מכל רחבי הארץ. 

11 עטרה ליושנה  בליכוד  כיום  יש  נכון. 
הציונות  של  מנדטים 
הדתית. הנוהל קבוע: אנחנו נשכבים על הגדר על מנת 
גב,  לנו  ודקה לאחר הבחירות מפנים  ייבחר,  שהליכוד 
ממנים את אהוד ברק לשר ביטחון ואותנו שולחים למשרד 
נידח. פעלתי שנתיים כרל"ש נתניהו למען בחירתו לראש 
הממשלה, וכיום אני מבין, שרק מפלגה שלנו עם 12-15 
בעתיד  המדינה.  של  בניווט  להשתתף  תוכל  מנדטים 

-נהיה מפלגת שלטון. 

אין לי ניסיון בהבאת מפלגה גדולה ל- יורה גבוה 
3 מנדטים, אבל יש לי ניסיון בהבאת 
מפלגה מ- 12 מנדטים ל- 27 מנדטים )הליכוד(. כשהפכתי 
מפקד פלוגת לוחמים, אמרו לי שאני צעיר מדי, וכשבשנות 
ה- 20 לחיי הקמנו חברת סטארט-אפ, אמרו לי שאני צעיר 
מדי להיות מנכ"ל. גם כמנהל לשכת נתניהו, אמרו לי, שאולי 
אני צעיר מדי. אני מאמין שחייבים ניסיון, פוליטי וניהולי, 
רצוי שהניסיון יהיה טוב... וניסיון כזה אני מביא איתי. 

השינוי כבר בעיצומו. אלפי השינוי הגדול 
צעירים כבר הצטרפו. חבר'ה 

שלא האמינו, שאי פעם יתפקדו לבית היהודי, עושים זאת 

כיון שהם מבינים שהבית אכן יהיה...יהודי. לא רק דתי. 

הנושאים העיקריים שאנו עוסקים בהם: חינוך יהודי-ציוני 

לכל ילדי המדינה, לא רק בממלכתי דתי, סגירת הפערים 

המשפט  במערכת  עומק  למרכז, שינוי  הפריפריה  בין 

ובתקשורת הישראלית, שמירה על אדמות הלאום בנגב 

ובגליל, החלת החוק הישראלי בשטחי C  ביהודה ושומרון, 

מניעת גל המסתננים, שמאיים על צביון המדינה, ומעל 

הכל, חיבור בין חלקי העם, שומרי מצוות ושאינם. 

שמר, ישראלי בעיני  נעמי  הר-ציון,  מאיר 
מחנה קיץ בשעה 2 בלילה, 

עם גיטרה ושירים ישנים של שלמה ארצי. 

מלחמת לבנון השנייה ומותו של אירוע מכונן 
עמנואל מורנו. בגלל זה עזבתי 

את עולם ההייטק ועברתי לעשייה הציבורית. 

אני מתייעץ עם רבנים רבנים ופוליטיקה 
אנשים  עם  ובכלל, 
מקצוע,  היא  פוליטיקה  יום,  של  בסופו  חוכמה.  בעלי 

שצריך להיעשות על ידי אנשי המקצוע. 

הרעיון הוא פשוט: התוכנית המדינית 
החוק  את  להחיל 
הישראלי על השטחים שבשליטת ישראל ביו"ש. כבר 
45 שנה שורר שם שלטון צבאי. די. הגיע הזמן להחיל 
את החוק בגוש עציון, בבקעת הירדן, בעופרה, ולמעשה, 
בכלל השטח הישראלי. בתוך אותו שטח חיים 360,000 
ישראלים ורק 48,000 ערבים. יש להציע לערבים הללו 
אזרחות )להערכתי רובם יבחרו בתושבות, ולא באזרחות(, 
וכך להשלים את פעולת הריבונות. בשטח שבשליטת 
הרשות הפלשתינית, יש להעניק להם אוטונומיה עם רצף 
תחבורתי. יש לנתק בין עזה ליו"ש )בניגוד לרעיון המעבר 
לכניסת אף פליט לשטחי ארץ  ולא להסכים  הבטוח(, 
ישראל. המהלך הוא חד-צדדי ולא כרוך בהסכם. ספגתי 
 )?Bו  A ביקורת חריפה הן מימין )אתה מוותר על שטחי
והן משמאל )יאיר לפיד כינה זאת תכנית "לא ציונית"(. אני 
מאמין שזו תכנית ריאלית מאוד. איננו קוראים לה "פתרון", 
כי אין פתרון לסכסוך. מצער, אך זו המציאות. התכנית 
נועדה לאפשר לנו לחיות לאורך זמן עם סכסוך לא פתיר.  

להפסיק את העסקתם. לקבוע בחוק, מסתננים 
לא  גדר  שום   פלילית  עבירה  שזו 
תעצור אותם. מי שהולך 1000 ק"מ בשביל פרנסה, יצליח 
לחפור בור של 3 מטר מתחת לגדר. רק קטיעת המניע 

שלהם יעצור את הנחשול. 

רבים צדק חברתי  מובנת.  הייתה  הביקורת 
שהמחאה  הרגישו,  מכוחותינו 
צודקים, אך  והם  נסתרים,  פוליטיים  מונעת ממניעים 
אחת  בהחלט  הם  החברתיים  הפערים  חלקי.  באופן 
הבעיות הגדולות בישראל. הנה נתון נורא: ישנו מיתאם 
כמעט מוחלט בין הרקע הכלכלי של ילד, לבין תוצאת 
המבחן הפסיכומטרי שלו! המשמעות היא, שילד שנולד 
לאין  נמוכים  סיכוייו להצליח בחיים  ענייה,  במשפחה 
אך  סוציאליסט,  אינני  עשירה.  ממשפחה  מילד  ערוך 
אני מאמין, שיש חובה לשוויון הזדמנויות. ואין את זה 
היום. גם תשלומי ההורים המופקעים במערכת החינוך 
נושא  זה  הדתית הם עילה מספקת למחאה חברתית. 
שנטפל בו,  ויהיה קל יותר לעשות זאת כשנהיה עם 11 

מנדטים, לא עם 3 מנדטים. 

קודם גבעת האולפנה  הוא  הפיתרון 
הממשלה  ששרי  כל, 
שלהם  באצבע  ההסדרה.  חוק  בעד  ויצביעו  יתעשתו 
ניתן יהיה לפתור את הבעיה כולה, ובמקום לרוץ כל פעם 
אחרי היתושים, פשוט נייבש את הביצה. מעבר לכך, אני 
מציע מדיניות חדשה: כל מקום שארגוני השמאל מגישים 
עליו בג"צ, ישראל תחיל עליו מיידית את החוק הישראלי. 
אזי ממילא לא תהיה בעיה משפטית במקומות אלה. 
היחס לסוגיית קרקע בבית אל יהיה בדיוק כמו לבעיה כזו 
ברעננה, והנושא ייפתר מאליו. מי יודע, אולי אז אנחנו 
נעודד את ארגוני השמאל להגיש עוד ועוד בג"צים. זה 
מתחבר בדיוק לתוכנית המדינית שהצעתי, לפיה נחיל 
המאוכלסים  השטחים  על  שלנו  הריבונות  את  מייד 
ב-360,000 ישראלים ביהודה ושומרון. חייבים לשים סוף 
לשיטת ניצול המערכת המשפטית הנלוזה הזאת שלהם.

שנים אופטימיות זהירה  עשר  עוד 
להיות  יכולים  אנו 
המפלגה הגדולה והמובילה בישראל, הובלה על בסיס 

יהודי-ציוני. כן, אנחנו יכולים. 

נפתלי  את  גלויה  לשיחה  פגשנו 
שכיהן  מצליח  הייטק  יזם  בנט, 
כראש לשכת נתניהו, מנכ"ל מועצת 
"ישראל  תנועת  וממייסדי  יש"ע 
למים  לקפוץ  ההחלטה  על  שלי", 
הסוערים של הפוליטיקה הישראלית 
בו   שתולים  הרבות  התקוות  ועל 



13

גילוידעת

"קיפצובה" - גלויה
לא מה שחשבתם

אסתר סילם-אלוש

דבר ידוע הוא, שלא דומה פציעתה של אשה לפציעתו 
של גבר. ומעשה שהיה כך היה: באחד הימים, החלטנו 
לצאת מהשגרה ולקחת את הילדים לאחד האתרים, 

המקדשים את הנאתו של הילד וקצת שוכחים מצרכיו 
של ההורה, כלומר "קיפצובה". באמת מקום נהדר 

לצפות בילדיך נהנים עד שכרון חושים, ולשאול את 
עצמך, מה עוד יש לך לעשות, מלבד להתרוצץ אחריהם 

ולנסות לוודא שלא ייפלו, ייפצעו או סתם יאבדו קשר 
אתך ועם סביבה מוכרת.  

בעלי היקר החליט לקחת את העניין צעד אחד קדימה 
ולנסות בכל זאת ליהנות מפלאי המקום בעצמו. מכיוון שאף 
אחד לא טרח להוסיף הגבלת גיל )אם אתה מעל גיל 18 
אין לך מה לחפש פה, המקום קטן עליך, ראה הוזהרת( 

הוא בחר להצטרף לילדים לשיט אבובים. אלא שאז ברגע 

של חוסר תשומת לב, הוא הצליח לשבור את.. הבוהן. 

בתחילה לא הבנתי את גודל  הטרגדיה. לא נורא, חשבתי 

לעצמי. יעבור. אלא שאז החליטה אמי להסביר לי את גודל 

האסון. "אוי מסכנה", עודדה אותי בדרכה המיוחדת. "את 

תצטרכי לעשות עכשיו הכל לבד". 

על זה באמת לא חשבתי. אז כך יצא, שאני חובקת ילדה 

בת חודשיים ועד שני פעוטות מלאי אנרגיה ודורשי תשומת 

לב, ולא יכולה לבקש מבן זוגי שום עזרה שהיא. "אתה 

יכול להביא לי את ה... אה סליחה לא חשוב". "אתה יכול 

לעזור לי עם הכלים?" )מקבלת מבט מתפלץ(, סליחה 

סליחה, שכחתי. 

"אתה יכול להביא מגבת לילד שצועק מהמקלחת שקר 
לו?" "לקום עם התינוקת בלילה?", "להכין בקבוק?", "סתם 
להביא את המלח לשולחן?" לא, לא ולא, כמובן שכחתי. 

הוא שבר את הבוהן. כמה קטן ככה מסובך. 

אלא מה? שאם היה מדובר באשה, סביר להניח שהיא 
היתה מוצאת איזו דרך יצירתית להסתדר. איכשהוא קורה, 
שאצל גברים זמן ההחלמה תמיד ארוך יותר מהרגיל. 
הכאבים לא מפסיקים בזמן שהרופא הבטיח שיפסיקו, 
ופחות או יותר בזמן פציעה הם הופכים לתינוקות שנשבו 
)בספה בסלון(. היום, 4 שבועות לאחר האירוע המכונן, אני 
עדיין מחכה להחלמה ושואלת: עד מתי?? והערה קטנה 
ל"קיפצובה": הגבלת גיל אפשר לשים לא רק מגיל 3 אלא 

גם עד גיל  18, ויפה שעה אחת קודם...  

ואור  צוריה; עמיחי שומרון  ציון  ובת  ביטי  איתן  מזל טוב ושפע ברכות ל: 
אברמוביץ'; ענבר אראל ושלומי יעקובוביץ'; מתן טבת ועדי זילברשטיין; 
נגה אודס ואליהו בר-און; יקירה וויזל ומיכאל אזולאי; שמואל שחר ויעל 

זוהר; שרית חוברה ואופיר שרעבי 
שהתארסו בשבוע האחרון ול: רפאל ומרים זהר; אבינועם מסיקה ותמר מוז; 
הראל הלפרט; ורחלי הירש; נריה בוסי ושני פרסיק; חני פופר ויעקב כהן; רננה 

זיגמן ואייל שלזינגר; רעות ברי וחיים דיין; למורן אברהם ואורן בצורן; 
ארז שמאי ומוריאל טל; עדיאל לזרי ונועה ביטן; הדס שלוש 

וידידיה חקון שהתחתנו\מתחתנים השבוע.
ולכל אלו שעדיין מחפשים, שימצאו בקרוב!

בפרשת "בהעלותך "מביאים ,
כמה הוראות בקשר ללויים.
ה' אומר למשה שאת הלויים יקח -
ויטהר אותם כך:
קודם כל יעשו זאת,
מי חטאת עליהם להזות -
ומזקן ועד נער, 
על בשרם יעבירו... ?

וע
שב

 ה
דת

חי שעבר
שבוע 

שובות מה
ת

המדור בחסות:

זה עונג שבת

פיצוחים
חידה בחרוזים לשולחן השבת מאת מרדכי פרימן

תשובות שלחו למייל: gdaat@pisrael.com עד יום שלישי הקרוב. 

תשובה לפרשת נשא: ההשלמה: "לחים ויבשים "כאמור בפרק ו' פסוק ג': 
"וענבים לחים ויבשים לא יאכל." הזוכה: אבנר יוסיפוב, בני ברק

יוצאתמדעתה 

עיון.  ציירה: תיקי עדרי
תודה לראובן הכהן  על הר

ש"ס
חתנים

שבוע הספר 
מתקרב, רוצה 

משו?

מערכת גילוי דעת
תומכת ומחזקת את ידי
תושבי גבעת האולפנה.

"חזק ונתחזק בעד עמנו
ובעד ערי אלוקינו"
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עת
יד

לו
גי

גילוילב
אבא,

שאני  מה  את  לך  לכתוב  חושב  רב אני  זמן  כבר 

מרגיש, אך בכל פעם שהחזקתי את העט פארקר 

את  נטשתי  ומיד  חששתי  מצווה,  לבר  שקיבלתי 

המערכה. לאורך חיי האמנתי, שתמיד הכל לטובה, 

ולא פשוט, העניינים  גם כשנראה שקשה  ובסוף, 

יותר מתמיד ולכן באופן  יסתדרו. הפעם קשה לי 

נדיר אני חורג ממנהגי וכותב לך. הקושי הפעם הוא 

עצום, אני מרגיש שהקרקע נשמטת מתחת לרגליי 

מבלי יכולת להתמודד. פעלתי ועשיתי הכל, אבל זה 

כבר לא בידיים שלי. תמיד חונכתי לשאוף ולהיות 

אדם טוב יותר, כלפיך אבא וכלפי הזולת. כמובן, היו 

לי נפילות והיו פעמים שנפלתי, אך יחד עם זאת, 

מיד נעמדתי מול מראה שהצבתי מולי, התמודדתי 

והתאמצתי לתקן ולהיות טוב יותר. 

רגע ההכרעה מתקרב ואני עומד חסר אונים. אני 

מתפלל, משתדל, אך נראה לי שהפעם הקרב אבוד, 

ולך יש תוכניות משלך. על אף הקושי הגדול, רציתי 

להגיד לך, אבא, שאני מקבל הכל באהבה. אני ממשיך 

טוב.  לסוף  ומקווה  ולהאמין,  להתפלל  הכוח  בכל 

חשוב לי שתדע, שאני לרגע לא מתייאש. רציתי 

שתדע כמה אני אוהב אותך. במיוחד שקשה לי.

שלך , תושב שכונת האולפנה בית-אל.

חוותדעת

אתה צודק. אכן, קיים קשר בין ההתמודדות של 

אשתך עם  מות הבן לאכילה הכפייתית שלה.

במודע  אוכלת  שאשתך  היא,  אחת  אפשרות 

)למרות שלא מבינה איך עלתה במשקל(. ישנן 

אשתך  המוות.  עם  להתמודדות  רבות  דרכים 

בחרה באכילה. זו הדרך שלה לפצות את עצמה, 

חסרונו  ועם  הקשה  המציאות  עם  להתמודד 

של הבן. לכן, במצב כזה הייתי אומרת לך: אל 

תדאג. כשאשתך תרגיש השלמה עם המציאות 

שנוצרה, היא לא תצטרך את האוכל כאמצעי 

להתמודדות, ואז היא תחזור לעצמה. תפקידך 

הוא ללוות אותה ולתמוך בה, לא באכילה, אלא 

בתחושת הריק שנוצרה כתוצאה מהמוות. 

הרבה  אוכלת  שאשתך  היא,  שנייה  אפשרות 

לכך.  מודעת  להיות  בלי  לאוכל  והתמכרה 

נראה  מהתמודדות.  בריחה  הוא  האוכל  כאן 

הוא,  ההתמכרות  בבסיס  שעמד  שהמנגנון 

שאשתך לא הייתה יכולה להתמודד כראוי עם 

המוות ולכן, ניסתה להקל על התחושות הקשות 

בדרכים אחרות. ואכן, אכילה היא אחת הדרכים, 

את  ומשפרות  קשות  תחושות  על  שמקלות 

המצב הנפשי, באמצעות הסיפוק המיידי שהיא 

קצר.  לטווח  רק  מקל  שזה  ברור  אבל  מקנה. 

אשתך לא רואה את עצמה כמכורה. מבחינתה, 

מלווה  שלה  האכילה  הרבה.  אוכלת  לא  היא 

מתמכרים.  המאפיין  דבר  מצידה,  בהכחשה 

בהבנה,  להתרכז  צריך  הטיפול  כזה,  במצב 

ממה נובעת המשיכה לאוכל. להבין שהאכילה 

היא סימפטום. המטרה היא ליצור, בעזרת בני 

המשפחה, אקלים רגשי, שיעודד את אשתך לדבר 

באופן חופשי על האובדן, לדבר, ללמוד ולהפוך 

לזמין את כל מה שהודחק ועוות. בכל התהליך 

הזה, התמיכה הרגשית שלך ושל בני משפחתך 

הינה מרכיב חשוב והכרחי להצלחת הטיפול  

לפני 4 שנים שכלנו את בננו החייל בעת מילוי תפקידו. מיד לאחר ה"שבעה" אשתי כינסה את 
בני המשפחה והודיעה לכולם, שלא ניתן לאסון שנחת עלינו לשנות את המשפחה. המוטו 
שלה היה: "מוכרחים להיות שמח". אשתי חזרה מיד לעבודתה התובענית )בתחום ההייטק( 
ונראה היה שהחיים חוזרים למסלולם. אבל עם הזמן שמנו לב, שאשתי מתחילה להשמין. 
תהליך ההשמנה שלה החל מיד לאחר שהבן נהרג. מאז היא עלתה בכ- 40 ק"ג. וזה המון. 
היא טוענת, שאינה יודעת איך היא עלתה כל כך, שהרי היא לא אוכלת הרבה וכו' . הייתי 

רוצה לדעת האם יש קשר בין הדברים ומה אפשר לעשות בנדון.

שאלה: 

האוכל כמפלט
זיוה קוסטינר מטפלת זוגיות ומשפחה

תשובה: 

בתי
אמנה

w w w. a m a n a . c o . i l
מרכז  1-800-260-240  

מידע
אמנה

טיפ טיפה טיפים לבית
המומחים של בתי אמנה, חברת הבניה המובילה בהתיישבות,

עונים לשאלותיכם בנושאי שדרוג הבית ושיפור איכות הסביבה
שאלה: מהם היתרונות והחסרונות של רצפת פרקט בבית לעומת ריצוף רגיל?

תשובתם של האדריכלים אלחנן ושימי יעקובוביץ’:
להסירו  או  להחליפו  ניתן  הקיים,  לריצוף  מזיק  2. לא  החדר.  בעיצוב  "חמים"  מראה  יתרונות: 1. הפרקט נותן 
כשרוצים, לא כמו ריצוף. 3. קל לניקוי וגם פחות רואים לכלוך )לא בפרקט לבן(. 4. נעים יותר לדרוך עליו, בעיקר בחורף
חסרונות: 1. הכרחי משטח ישר למטה, כלומר, צריך גם ריצוף וגם פרקט. צריך שכבה תחתונה משעם או מגומי, 

לריכוך רעש הצעדים. 2. הפרקט יותר רגיש לפגיעה, ומקטין את בטיחות הבית לשריפה. 3. מחייב יישום מדויק.
4. אם לא מתכננים מראש, נוצרת "קפיצה" בין חדר עם פרקט לחדר עם ריצוף רגיל.

להתראות בשבוע הבא, צח - נטף מהנדסים בע”מ ניתן לשלוח שאלות למייל: gdaat@pisrael.com עבור “טיפ טיפה”

המעוניינים להתייעץ או לשתף את הקוראים במכתביהם מוזמנים לשלוח למייל: gdaat@pisrael.com עבור "גילוי לב"

מכירות איש ה דרוש
יתרון במכירות קודם ניסיון

הדתי והעולם האינטרנט עולם עם היכרות
טובה אישית בין תקשורת
מאומצת לעבודה נכונות

תוכן איש ה דרוש
יתרון קודם ניסיון
מעולה כתיבה כושר

הדתי במגזר והבנה ידע
צוות עבודת

 job.kipa@gmail.com למייל לשלוח יש ח קו
כאחד ונשים לגברים מיועדות המודעות תיעננה רלוונטיות פניות רק

למתאימים טובים תנאים מלאה משרה בירושלים העבודה

לאתר
האינטרנט
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גילוידעת

חשמונאים הם:
1. שלשלת מלכים יהודיים מתקופת בית שני

4. שבט אפריקאי שהגיע לאחרונה כפליטים מדיניים3. חלקיקי חשמל הנעים במהירות למקור אור2. אלופי ישראל במשחקי שחמט
 

שלחו את תשובתכם לדוא”ל yeladim@pisrael.com בין הפותרים נכונה יוגרלו חבילות מדבקות סופרעם

הזוכה מהשבוע שעבר: 
משולם אריה
מראש העין

ער
לנו

ת 
בו

תרַ
חיִד

בחסות רשת התרבות היהודית

פתרתם את החידה? 
זכיתם בפרס ללא הגרלה!

שלחו אלינו למייל  dabrishir@neto.net.il את 
פתרון החידה. הראשון שיישלח את התשובה הנכונה 
יזכה בספר מתנה. הספר יישמר בעבור הזוכה בחנות 

דברי שיר בתחנה המרכזית ירושלים למשך שבוע.

בנוסף, לאורך כל השבוע, כל מי שיגיע עם גליון גילוי דעת 
ויאמר את פתרון החידה למוכר באחת מחנויות הרשת - פתח 
תקווה )איכילוב 8(, רמת גן )האצ"ל 60( ובתחנה המרכזית 
בירושלים, יזכה ב10% הנחה על כל קנייה! )מלבד גמרות.( 

שבוע הספר כבר בעיצומו וספר אחד הוכתר 
רבבות  שנמכר  בגלל  רק  לא  כמלך.  השנה 
ולשונו  פיו  כי מי ששומר  גם  עותקים, אלא 
ורואה בעין טובה את חבירו - מלך הוא על 
הפסוק  את  לקח  החדש  הסופר  אבריו.  כל 
"מי האיש החפץ חיים אוהב ימים" ברצינות 
ובשפה מודרנית טבולה בסיפורים מן החיים 

ובציורים משגעים, מלמדנו איסור רכילות.
התדעו נוער יקר מהו הספר החשוב?

חידת השבוע

פתרון החידה מהשבוע שעבר: 

תנ"ך סימנים

אמונה כהן, שדמות מחולה

הזוכה בשבוע שעבר:



יום פתוח
במדרשת הרובע

מזמינים 
אותך

למדרשת 
הרובע

הרבנית דנה סליי
הרבנית עידית איצקוביץ
אהובה צוקרמן
חגית אלרן
רותי שפירא
הרב יהושע צוקרמן
הרב שלמה אבינר
הרב ישעיהו הדרי
הרב אוהד תירוש
הרב ליאור אנגלמן
הרב מישאל רובין
הרב מיכאל טוביאנו
הרב ערן טמיר

תכנית המדרשה
שנת “לשמה”

חמישי, כ”ד סיון )14.6(

16:30: התכנסות

17:00: הרבנית עידית איצקוביץ

18:00: הרב מיכאל טוביאנו

19:00: ארוחת ערב

19:45: לימוד בחברותות עם בנות המדרשה

20:30: הרבנית דנה סליי

לפרטים: רחל – 052-4700928

תכנית ההוראה
B.Ed תואר

ראשון, כ”ז סיון )17.6(

9:30:  הרבנית עידית איצקוביץ

11:10:  הרב מישאל רובין

12:40:  הרבנית דנה סליי

13:30:  ברוכות הבאות 

          מפגש קבוצתי עם חגית אלרן

לפרטים: אביגיל - 052-4700927

אפשרות לראיון בתאום

www.harova.org | רחוב חב”ד 50, העיר העתיקה ירושלים

לימוד שמאיר את החיים


